

İstanbul, 10.09.2025

DUYURU 655

Konu: Beyannamelere ilişkin damga vergisi tutarlarında artış, kimi maktu harç tutarlarında artış, basit usul kapsamının daraltılması ve OVP’de işletmeleri ilgilendiren kimi hususlar hk.

1. Beyannamelere İlişkin Maktu Damga Vergisi Tutarları Artırıldı

06.09.2025 Tarih ve 33009 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan [488 Sayılı Damga Vergisi Kanununa Ekli \(1\) Sayılı Tabloda Yer Alan Bazı Kâğıtlara Ait Maktu Vergi Tutarlarının Yeniden Belirlenmesi Hakkında Karar \(Karar Sayısı: 10364\)](#) uyarınca beyannamelerin maktu damga vergisi tutarları 06.09.2025 tarihinden geçerli olmak üzere aşağıdaki şekilde artırılmıştır.

Beyanname	Değişiklik Öncesi Tutar (TL)	Değişiklik Sonrası Tutar (TL)	Artış Oranı
a) Yabancı memleketlerden gelen posta gönderilerinin gümrüklenmesi için postanelerce gümrüklere verilen liste beyannamelerde yazılı her gönderi maddesi için	4,80	7,00	45,83%
b) Vergi beyannameleri: ((f) bendi dâhil olmak üzere, beyanname verme süresi içerisinde düzeltme amacıyla verilen beyannameler hariç)			
ba) Yıllık gelir vergisi beyannameleri	672,40	1.000,00	48,72%
bb) Kurumlar vergisi beyannameleri	898,20	1.350,00	50,30%
be) Katma değer vergisi beyannameleri	443,70	665,00	49,88%
bd) Muhtasar beyannameler	443,70	665,00	49,88%
be) Diğer vergi beyannameleri (damga vergisi beyannameleri hariç)	443,70	665,00	49,88%
c) Gümrük idarelerine verilen beyannameler	898,20	1.350,00	50,30%
d) Belediye ve il özel idarelerine verilen beyannameler	329,30	495,00	50,32%
e) Sosyal güvenlik kuramlarına verilen sigorta prim bildirimleri	329,30	495,00	50,32%
f) 31/5/2006 tarihli ve 5510 sayılı Sosyal Sigortalar ve Genel Sağlık Sigortası Kanunu uyarınca verilmesi gereken aylık prim ve hizmet belgesi ile muhtasar beyannamenin birleştirilerek verilmesiyle oluşturulan beyannameler	526,00	790,00	50,19%

2. Kimi Maktu Harç Tutarları Artırıldı

09.09.2025 Tarih ve 33012 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan [Yurt Dışına Çıkış Harcı Tutarının Yeniden Belirlenmesine Dair Karar \(Karar Sayısı: 10381\)](#) uyarınca 5597 sayılı Yurt Dışına Çıkış Harcı Hakkında Kanun ile Çeşitli Kanunlarda Değişiklik Yapılması Hakkında Kanunun 1 inci maddesinde yer alan yurt dışına çıkış harcı tutarı 1.000 Türk Lirası (değişiklik öncesi 710 TL) olarak yeniden belirlenmiştir. Değişiklik 09.09.2025 tarihinde yürürlüğe girmekle birlikte, 09.09.2025 tarihini takip eden onuncu günün sonuna kadar yapılan yurt dışına çıkışlarda, bu Kararın yayımı tarihinden önce geçerli tutar üzerinden yapılmış olan harç ödemeleri için fark ikmal edilmeyecektir.

09.09.2025 Tarih ve 33012 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan [492 Sayılı Harçlar Kanununa Bağlı Tarifelerde Yer Alan Maktu Harç Tutarlarının Yeniden Belirlenmesine Dair Karar \(Karar Sayısı: 10382\)](#) uyarınca da 492 sayılı Harçlar Kanununa bağlı (8) sayılı tarifenin “XI- Finansal faaliyet harçları” başlıklı bölümünde yer alan maktu harç tutarları yeniden belirlenmiştir. Değişiklik uyarınca örneğin sermaye piyasasında aracılık yapan kurumlara verilen yetki belgeleri, yatırım ortaklığı kurma ve faaliyet izin belgeleri ve finansal kiralama şirketleri kuruluş izin belgeleri için harç tutarı 1.618.205,00 TL olarak belirlenmiştir. Güncel harç tutarları için Kararname incelenmelidir. Değişiklik 09.09.2025 tarihinde yürürlüğe girmiştir.

3. Ticari Kazancı Basit Usulde Tespit Edilen Mükelleflerin Kapsamı Daralıyor

Bilindiği üzere kazançları basit usulde tespit edilen mükelleflerin ticari kazançları gelir vergisinden istisnadır. Yine bu mükellefler defter tutmazlar, vergi tevkifatı yapmazlar (muhtasar beyanname vermezler) ve teslim ve hizmetleri KDV’den istisna edilmiştir (KDV beyannamesi vermezler).

09.09.2025 Tarih ve 33012 sayılı Resmi Gazetede yayımlanan [492 Sayılı Harçlar Kanununa Bağlı Tarifelerde Yer Alan Maktu Harç Tutarlarının Yeniden Belirlenmesine Dair Karar \(Karar Sayısı: 10382\)](#) uyarınca 01.01.2026 tarihinden geçerli olmak üzere **büyükşehir belediyesi olan illerde**, bir önceki takvim yılının son günü itibarıyla Türkiye İstatistik Kurumu tarafından yayımlanmış son verilere göre nüfusu 30.000’i geçmeyen ilçeler hariç olmak üzere, aşağıda belirtilen faaliyetlerde bulunan mükellefler gerçek usulde vergilendirilecektir.

- a) Her türlü emtia imalatı ile uğraşanlar,
- b) Her türlü emtia alım-satımı ile uğraşanlar (Münhasıran bir işyeri açmaksızın gezici olarak veya pazar takibi suretiyle perakende emtia alım-satımı ile uğraşanlar hariç),
- c) İnşaat ile ilgili her türlü işlerle uğraşanlar,
- ç) Motorlu taşıtların her türlü bakım ve onarım işleriyle uğraşanlar,
- d) Lokanta ve benzeri hizmet işletmelerini işletenler,
- e) Eğlence ve istirahat yerlerini işletenler,
- f) Şehir içi yolcu taşımacılığı faaliyetinde bulunanlar.

4. Orta Vadeli Program (2026-2028) ve Programda İşletmeleri İlgilendiren Kimi Hususlar

07.09.2025 Tarih ve 33010 mükerrer sayılı Resmi Gazetede [Orta Vadeli Program \(2026-2028\)'in Onaylanması Hakkında Karar \(Karar Sayısı: 10376\)](#) yayımlanmıştır.

Programa göre yıl sonu TÜFE beklentisi 2026 yılı için %16, 2027 yılı için %9, 2028 yılı için %8'dir. Büyüme beklentisi ise bu yıllar için sırası ile %3,8, %4,3 ve %5'dir.

Program ekinde yer alan öncelikli reform alanlarına yönelik düzenlemelerden öne çıkanlar:

2026 1. Çeyrek - Yeni nesil çalışma modellerinde yaşanan gelişmeler doğrultusunda işgücü piyasasının ihtiyaçları ve iş yaşam dengesi gözetilerek sosyal taraflarla diyalog halinde mevzuat düzenlemeleri hayata geçirilecek ve güvenceli esneklik sağlanacaktır.

Gayrimenkullerin gerçek değerinin kavranmasını ve gerçek değerleri üzerinden işlem yapılmasını sağlayacak çalışmalar yapılacaktır.

Kayıt dışılıkla mücadele yapay zekâ, büyük veri gibi teknolojik imkânlarla desteklenen risk analiz faaliyetleriyle ve tüm ilgili tarafların etkin katılımıyla yürütülecektir.

Prim tabanını genişletmek üzere kayıt dışı istihdam ve kayıt dışı ücretle mücadelede veri analizine dayalı risk odaklı denetim faaliyetleri artırılacaktır.

2026 2. Çeyrek - Otomatik Katılım Sistemi (OKS)'nin işverenlerin de katkısı ile ikinci basamak emeklilik sistemine dönüşeceği **tamamlayıcı emeklilik sistemi (TES)** kurulacaktır. Sistemin, her ay çalışanların maaşlarından yapılacak %3'lük kesintiye ek işverenin de aynı oranda katkı sağladığı otomatik katılım sisteminin ikinci basamak emeklilik sistemine dönüştürülmüş hali olacağı öngörülmektedir. Bu durumun işveren maliyetlerini artıracak malumdur.

2026 3. Çeyrek -Dijital Türk lirasının iktisadi, hukuki ve güvenlik boyutları ele alınarak kullanıma sunulması ve yaygınlaştırılmasına yönelik çalışmalar yürütülecektir.

Yargılama süreçlerinin etkinleştirilmesi ve alternatif uyuşmazlık çözüm yöntemlerinin daha da güçlendirilmesi sağlanacaktır.

Yukarıda yer verilen açıklamalarımız, konuya ilişkin genel bilgiler içermektedir. ERİŞ Bağımsız Denetim ve YMM AŞ'ye işbu belgenin içeriğinden kaynaklanan veya içeriğine ilişkin olarak ortaya çıkan sonuçlardan dolayı herhangi bir sorumluluk iddiasında bulunulamaz.

Saygı ile,
**ERİŞ BAĞIMSIZ DENETİM
VE YMM A.Ş.**